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R O M Â N I A 

J U D E Ţ U L  S U C E A V A 

C O M U N A   F R Ă T Ă U Ţ I I   N O I 

C O NS I L I U L   L O C A L  
 

 

P R O C E S – V E R B A L 
 

încheiat azi, 19.05.2023, 

în şedinţa ordinară a Consiliului local al comunei Frătăuţii Noi 

 

 Prin Dispozitia primarului comunei, Olari George nr. 113 din 12.05.2023, a fost convocat 

Consiliul Local al Comunei Fratautii Noi in sedinta ordinara pentru data de 19.05.2023, ora 12:00, 

la sediul Primariei Fratautii Noi.  

 Se  face prezenta consilierilor si se constata ca sunt prezenti toti cei 15 consilieri locali in 

functie, sedinta este legal constituita si poate sa-si desfasoare lucrarile. 

 La sedinta mai participă domnul contabil Mircea Guta, domnul consilier Moisuc Iulian-

Cristin si consilierul primarului- domnul Lavric Ion-Cristinel,  iar din partea societatii civile 

participa trei  cetateni.  

 Domnul primar solicita cuvantul si arata ca a retras de pe ordinea de zi proiectul de la 

punctul 8 de pe convocare. 

 Doamna consilier Pascariu Doina-Lacrimioara, presedintele de sedinta ales conform HCL nr. 

1/28.01.2021, modificată și completată prin HCL nr. 1/28.01.2022,  citeste proiectul ordinii de zi, 

fara punctul mentionat de domnul primar: 

 

 

   1.  Prezentarea spre aprobare a Procesului-verbal al ședintei ordinare a 

Consiliului local al comunei Frătăuții Noi din data de 28.04.2023; Iniţiator- 

Secretarul general al  comunei – Moisuc Oltea-Rodica; 

   2. Proiect de hotărâre privind aprobarea participarii Comunei Frătăuții Noi 

la Parteneriatul LEADER 2023 – 2027 cu denumirea Asociația Grupul de 

Acţiune Localã Ținutul Bucovinei Frătăuții Vechi; Iniţiator-Primar- Olari 

George; 

   3. Proiect de hotărâre privind aprobarea acordării drepturilor băneşti 

aferente personalului didactic din cadrul Școlii Nr.1 „Iraclie Porumbescu” 

Frătăuții Noi, care solicită cheltuieli de deplasare pentru luna Aprilie 2023; 

Iniţiator-Primar- Olari George;  

   4. Proiect de hotărâre privind aprobarea contului de execuţie bugetară al  

bugetului local al comunei Frătăuții Noi pe trimestrul I anul 2023; Iniţiator-

Primar- Olari George;  

   5. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local pe luna Mai,  anul 

2023; Iniţiator-Primar- Olari George;  

   6. Proiect de hotărâre privind vânzarea prin licitaţie publică cu ofertă în 

plic închis a unor imobile - terenuri proprietatea privată a comunei Frătăuții 

Noi, județul Suceava; Iniţiator-Primar- Olari George;  

   7. Proiect de hotărâre privind stabilirea unor măsuri pentru delegarea 

gestiunii activității de colectare și transport a deșeurilor municipale, inclusiv 
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operarea stațiilor de transfer și a centrelor de colectare cu aport voluntar în 

Județul Suceava; Iniţiator-Primar- Olari George;  

   8. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației de avizare a 

lucrărilor de intervenții, a indicatorilor tehnico-economici și a devizului 

general actualizat pentru obiectivul de investiții „MODERNIZARE 

DRUMURI ÎN COMUNA FRĂTĂUȚII NOI, JUDEȚUL SUCEAVA”, 

aprobat pentru finanțare prin Programul național de investiții „Anghel 

Saligny”, precum și a sumei reprezentând categoriile de cheltuieli finanțate 

de la bugetul local pentru realizarea obiectivului; Iniţiator-Primar- Olari 

George;  

 9.  Probleme curente 

   

apoi intreaba daca mai sunt si alte modificari la ordinea de zi. 
 

Nefiind alte modificari  supune votului consiliului local ordinea de zi a sedintei. 

 Din totalul de 15 consilieri prezenţi, au votat pentru -15, împotrivă  - 0 , s-au abţinut  - 0, 

astfel incat a fost aprobata ordinea  de zi în forma prezentată.  

  

Doamna Moisuc Oltea-Rodica, secretarul general a comunei, informeaza consiliul despre 

cvorumul necesar adoptarii proiectelor inscrise pe ordinea de zi, . 

 De asemenea mai solicită consilierilor locali sa comunice daca se afla intr-un posibil conflict 

de interese fata de proiectele de pe ordinea de zi. 

 Restul consilierilor nu comunica posibilitatea unui  conflict de interese.  

 Presedintele de sedinta propune sa se inceapa dezbaterea punctelor de pe ordinea de zi. 

  

Se trece  la  primul   punct al ordinii de zi : 

 

 

Prezentarea spre aprobare a Procesului-verbal al ședintei Consiliului local al comunei Frătăuții 

Noi din data de 28.04.2023; Iniţiator- Secretarul general al  comunei – Moisuc Oltea-Rodica; 

 

Presedintele sedintei intreaba daca toti consilierii au luat la cunostinta de procesul verbal al 

sedintei si daca au obiectii apoi solicita sa fie votat procesul verbal.  

Din totalul de 15 consilieri prezenţi, au votat pentru -15, împotrivă  - 0 , s-au abţinut  - 0. 

         Având in vedere rezultatul votului, procesul-verbal din şedinţa anterioară, a fost aprobat. 

 

Domnul consilier Streanga Gheorghe solicita sa fie citit procesul verbal al  sedintei 

anterioare deoarece sedinta nu a fost transmisa in direct si a primit solicitari din partea unor 

cetateni ca nu stiu ce se intampla. 

O persoana din sala arata ca nici acum nu vede nimic pe pagina primariei. 

Domnul primar raspunde ca se transmite life. 

Presedinta de sedinta solicita secretarului comunei sa citeasca procesul verbal. 

Domnul viceprimar Babalean Mihai arata ca procesul verbal a fost votat deja. 

Domnul primar il intreaba pe domnul consilier Streanga daca doreste sa fie citit integral 

procesul verbal, sau doar punctul respectiv, pentru ca este si inregistrare audio. 

Domnul consilier Streanga raspunde ca sa fie citit cum se considera. 

Domnul consilier Hutan Gheorghe arata ca procesul verbal este pe masa. 

Domnul viceprimar raspunde ca a fost votat deja procesul verbal si solicita presedintei de 

sedinta sa confirme acest lucru. 
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Doamna Pascariu Doina-Lacrimioara, presedinta de sedinta, confirma acest lucru dar arata ca 

a fost o solicitare in acest sens a domnului consilier Streanga. 

Domnul consilier Fador Vasile arata ca s-a cerut acest lucru pentru ca sedinta nu s-a transmis 

in direct si sa auda cetatenii ce s-a discutat. 

Domnul consilier Olinici Virgil arata ca atunci trebuie sa mai faci o sedinta. 

Domnul viceprimar arata ca s-a votat o data. 

Domnul consilier Lupoaie intreaba daca e doar sa fie citit procesul verbal .... 

Doamna secretar raspunde ca procesul verbal va fi afisat pe site-ul comunei si cine doreste 

poate sa-l consulte. 

Atunci presedinta de sedinta trece la punctul doi si citeste denumirea proiectului.  

 

Se trece la al doilea  punct al ordinii de zi : 

 

 

Proiect de hotărâre  privind aprobarea participarii Comunei Frătăuții Noi la 

Parteneriatul LEADER 2023 – 2027 cu denumirea Asociația Grupul de Acţiune Localã 

Ținutul Bucovinei Frătăuții Vechi; Iniţiator-Primar-Olari George;  

 

  

 Primarul comunei prezintă referatul de aprobare al proiectului aratand ca localitatea noastra 

este membru al acestei asociatii si acest demers este necesar in vederea inceperii unei noi perioade 

in care vor putea fi accesate proiecte cu fonduri nerambursabile prin intermediul GAL Tinutul 

Bucovinei, Fratautii Vechi. 

 

 Preşedintele comisiei   de specialitate,  prezintă avizul comisiei.  

 Domnul consilier Hutan Gheorghe intreaba daca s-a derulat prin GAL achizitionarea unei 

autoutilitare. 

 Domnul primar confirma, aratand ca proiectul este in derulare. 

 Domnul consilier Hutan intreaba ce alte beneficii ar fi. 

 Domnul primar raspunde aratand ca a fost facut un drum prin GAL. 

 Discutiile continua precizandu-se duratele sesiunilor de finantare prin GAL. 

 Nefiind alte întrebări se supune la vot proiectul 

  Din totalul de 15 consilieri prezenţi, au votat pentru 15, s-au abţinut – 0, impotriva  -0, 

proiectul devenind astfel Hotărârea nr. 25.  

 

 

Se trece  la al treilea  punct al ordinii de zi :   
 

 

Proiect de hotărâre  privind aprobarea acordării drepturilor băneşti aferente 

personalului didactic din cadrul Școlii Nr.1 „Iraclie Porumbescu” Frătăuții Noi, care 

solicită cheltuieli de deplasare pentru luna Aprilie 2023; Iniţiator-Primar-Olari 

George;  

 

  

 Președintele de ședință invită pe dl. primar  să prezinte proiectul de hotărâre. 

 Primarul comunei prezintă referatul de aprobare al proiectului aratand ca este vorba despre 

acelasi proiect lunar, repetitiv, apoi anunta suma de decontat. 

 Domnul consilier Lupoaie Ioan solicita personalului didactic sa participe la evenimentele 

organizate de primarie. 
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 Domnul primar raspunde ca vor veni, daca nu vor fi in greva. 

  

 Preşedintele comisiei   de specialitate,  prezintă avizul comisiei.  

 Nefiind alte întrebări se supune la vot proiectul.  

 Din totalul de 15 consilieri prezenţi, au votat pentru 15, s-au abţinut – 0, impotriva  -0, 

proiectul devenind astfel Hotărârea nr. 26.  

 

Se trece  la al patrulea punct al ordinii de zi :  

 

Proiect de hotărâre  privind aprobarea contului de execuţie bugetară al  bugetului 

local al comunei Frătăuții Noi pe trimestrul I anul 2023; Iniţiator-Primar-Olari 

George;  

 

  

 Președintele de ședință invită pe dl. primar  să prezinte proiectul de hotărâre. 

 Primarul comunei prezintă referatul de aprobare al proiectului apoi solicita domnului 

contabil sa prezinte detaliile proiectului. 

 Domnul contabil Mircea Guta prezinta consiliului local principalele cifre ale primului 

trimestru al anului 2023, defalcate pe venituri si cheltuieli. Mai anunta ca toate situatiile au fost 

trimise la finante, unde au fost verificate si aprobate. 

 Domnul consilierLuchian Vasile intreaba cu stam cu incasarile raportat la previziuni. 

 Domnul contabil raspunde ca se sta bine la incasari, apoi explica de ce. 

 

 Preşedintele comisiei   de specialitate,  prezintă avizul comisiei.  

 Nefiind alte întrebări se supune la vot proiectul. 

  Din totalul de 15 consilieri prezenţi, au votat pentru 15, s-au abţinut – 0, impotriva  -0, 

proiectul devenind astfel Hotărârea nr. 27. 

 

 

Se trece  la al cincilea punct al ordinii de zi :  

 

Proiect de hotărâre  privind rectificarea bugetului local pe luna Mai,  anul 2023; 

Iniţiator-Primar-Olari George;  

 

  

 Președintele de ședință invită pe dl. primar  să prezinte proiectul de hotărâre. 

 Primarul comunei prezintă referatul de aprobare al proiectului aratand ca rectificarea s-a 

datorat sumelor ce trebuie prinse pentru un proiect nou de modernizare drum Lan 2, pentru 

salarizarea asistentilor personali si pentru plata iluminatului public, apoi solicita domnului contabil 

sa completeze spusele sale. 

 Domnul contabil arata ca nu ar fi multe de spus pentru ca s-au dat toate detaliile la punctul 

anterior. Detaliaza insa unde vor fi prinse sumele ce implica rectificarea. 

 Domnul consilier Luchian Vasile intreaba daca se simte diferenta la iluminatul electric, 

avand in vedere ca s-au montat becuri cu leduri. 

 Domnul contabil raspunde ca nu a vazut nici o diferenta, aratand ca a primit trei facturi 

consecutive si nu mai intelege nimic. 

 Domnul consilier Fador Vasile arata ca s-au montat mai multe becuri decat erau initial si 

probabil din aceasta cauza nu se vede diferenta. 

 Domnul viceprimar confirma apoi arata ca totusi ceva nu e in regula. 

 Domnul primar arata  si el ca s-au montat mult mai multe becuri. 
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 Domnul viceprimar arata ca au fost probleme si la iluminat casnic, au fost incurcaturi cu 

facturile. 

 Domnul consilier Hutan arata ca ar trebui mai mare atentie si la perioada cand functioneaza 

iluminatul, el vazand becuri aprinse ziua. 

 Domnul viceprimar raspunde ca becurile sunt aprinse ziua doar cand se face mentenanta. 

 Domnul consilier Olinici Virgil intreaba de ce este mai mare suma prinsa pentru terenul de 

sport de la scoala fata de suma rezultata in urma licitatiei. 

 Domnul contabil arata ca suma este cea aprobata prin indicatorii economici ai investitiei. 

Faptul ca s-a licitat mai putin se numeste economie. Mai arata acei bani nu se pot cheltui decat 

pentru investitia specificata. 

 Discutiile continua pe tema economiilor obtinute la diferite proiecte, domnul consilier Hutan 

Gheorghe aratan ca nu se fac economii atat de mari. 

 Domnul consilier Hutan intreaba ce se mai intampla cu terenul sintetic, au fost promisiuni ca 

se arata proiectul. Lucrarea e gata si nu a mai primit nimic. 

 Domnul consilier Lupoaie Ioan arata ca, vorbind de curent, s-ar putea accesa proiecte si sa se 

monteze panouri solare pe institutii si problema ar fi rezolvata.  

 Domnul contabil raspunde ca se vor accesa proiecte pentru panouri fotovoltaice. 

 

 Preşedintele comisiei   de specialitate,  prezintă avizul comisiei.  

 Nefiind alte întrebări se supune la vot proiectul. 

  Din totalul de 15 consilieri prezenţi, au votat pentru 15, s-au abţinut – 0, impotriva  -0, 

proiectul devenind astfel Hotărârea nr. 28. 

 

 

Se trece  la al șaselea punct al ordinii de zi :  

 

Proiect de hotărâre  privind vânzarea prin licitaţie publică cu ofertă în plic închis a 

unor imobile - terenuri proprietatea privată a comunei Frătăuții Noi, județul Suceava; 

Iniţiator-Primar-Olari George;  

 

  

 Președintele de ședință invită pe dl. primar  să prezinte proiectul de hotărâre. 

 Primarul comunei prezintă referatul de aprobare al proiectului aratand zonele unde se afla 

parcelele a caror vanzare se doreste si persoanele care au solicitat cumpararea lor. Apoi solicita sa 

se nominalizeze doi consilieri, unul pentru comisia de licitatie si un loctiitor. 

 Domnul consilier Luchian Vasile il propune pe domnul consilier Burciu Valentin. 

 Domnul consilier Streanga Gheorghe il propune pe domnul viceprimar Babalean Mihai, ca 

loctiitor. 

 Se supune la vot prima propunere.  

 Din totalul de 15 consilieri prezenţi, au votat pentru 15 astfel ca domnul consilier Burciu 

Valentin este desemnat membru in comisia de licitatie. 

 Se viceprimar Babalean Mihai este desemnat rezerva in comisia de licitatie. 

 Domnul consilier Boghean Gheorghe-Dorel arata ca s-a spus să nu se mai dea drumul la 

vanzari, sa-si ia unii 10-20 de parcele iar altii nimic. 

 Domnul primar raspunde ca sunt parcele din spatele oamenilor. 

 Domnul consilier Boghean arata ca s-au vandut terenuri si altfel. 

 Domnul consilier Luchian arata ca se vorbeste de parcele virane, fara constructii pe ele. 

 Domnul primar arata ca ca toate parcelele sunt in spatele caselor unor cetateni. 

 Domnul viceprimar raspunde ca este adevarat si nimeni nu se opune vanzarii acestor parcele 

dar este vorba despre parcelele care sunt libere. El a participat la ultimele licitatii si a vazut in 
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ultimul an persoane care au luat 11 parcele, persoane care au luat 7 parcele. Acele parcele sunt 

expuse bisnitei si samsarilor. Trebuie avut grija de cineva care se casatoreste si are nevoie, cineva 

care doreste sa dechida o afacere. Nu trebuie sa ne trezim peste un timp ca peste 1 sau 3 luni ca 

vine si revinde acele parcele. De aceea trebuie sa fim mai atenti la parcelele libere pe care le avem.  

 Domnul primar multumeste pentru propunere si arata ca a mai fost facuta dar mai arata ca nu 

poate opri cererile facute de un an, doi, trei si cand va mai avea cereri noi, le va aduce la cunostinta 

in urmatoarea sedinta. 

 Domnul consilier Fador Vasile intreaba daca cererile se fac catre consiliul local. 

 Domnul viceprimar raspunde ca asa ar fi normal. 

 Domnul consilier Luchian Vasile arata si el ca administrarea bunurilr primariei se face de 

consiliel locall. 

 Domnul viceprimar arata ca nu se doreste decat o analiza a celui care cumpara. Daca a mai 

cumparat 11 parcele ce facem? 

 Domnul consilier Boghean raspunde ca va mai cumpara. 

 Domnul primar arata ca este o idee buna pentru viitor. Cererile care vin intre sedinte se vor 

prezenta consiliului. 

 Domnul consilier Fador arata ca nimeni nu are nimic cu cine vrea sa-si cumpere terenul pe 

care-l are in spatele casei.  

 Domnul primar raspunde ca va prezenta consiliului local toate cererile noi primite intre 

sedinte. 

 Domnul viceprimar solicita atentie pentru parcelele de teren la legea 15, unde lucrurile merg 

greu, s-a stopat aproape. Hai sa le facem numere de casa caci nu beneficiaza de nimic asa. 

 Domnul primar intreaba cate cazuri au fost solutionate. 

 Domnul viceprimar raspunde ca 4 si e putin. 

 Doamnul primar arata ca trebuie insistat pe aceste cazuri. 

 Domnul consilier Luchian Vasile intreaba daca intre parcelele propuse acum pentru vanzare 

sunt si la legea 15. 

 Domnul primar raspunde negativ. 

 Domnul viceprimar arata ca sunt 3 parcele care sunt libere, dintre cele propuse la vanzare si 

sunt parcele la drum. 

 Domnul consilier Streanga Gheorghe intreaba cine a cumparat 7 parcele. E asa mare secret? 

 Domnul viceprimar raspunde ca 7 e putin, este si cu 11 parcele. 

 Domnul consilier Boghean intreaba daca e asa mare secret si nu se poate spune numele lui, 

apoi arata ca domnul primar stie cine. 

 Domnul primar raspunde ca nu stie cine. 

 Domnul consilier Boghean Gheorghe-Dorel spune ca persoana este P.N. Nu e asa mare 

secret. Apoi nominalizeaza zona unde sunt parcelele (la Patac). Apoi arata ca fiul lui nu a putut 

cumpara o parcela pentru casa iar altul ia 20. Nu e frumos. Mai afirma ca de acum nu va mai fi de 

acord cu nici o vanzare de teren, pentru ca nu i se pare normal ca cineva sa fac bani pe spinarea 

primariei. 

 Domnul consilier Hutan Gheorghe solicita domnului primar ca atunci cand va prezenta noi 

cereri de cumparare a unor persoane, sa comunice consiliului si daca a mai cumparat parcele de la 

primarie.  

 Domnul primar raspunde ca este o idee buna. 

 

 Preşedintele comisiei   de specialitate,  prezintă avizul comisiei.  

 Nefiind alte întrebări se supune la vot proiectul. 

  Din totalul de 15 consilieri prezenţi, au votat pentru 11, s-au abţinut – 4 (domnii consilieri 

Boghean Gheorghe-Dorel, Fador Vasile, Olinici Virgil si Streanga Gheorghe), impotriva  -0, 

proiectul devenind astfel Hotărârea nr. 29.  
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Se trece  la al șaptelea punct al ordinii de zi :  

 

Proiect de hotărâre  privind stabilirea unor măsuri pentru delegarea gestiunii 

activității de colectare și transport a deșeurilor municipale, inclusiv operarea stațiilor 

de transfer și a centrelor de colectare cu aport voluntar în Județul Suceava; Iniţiator-

Primar-Olari George;  

 

  

 Președintele de ședință invită pe dl. primar  să prezinte proiectul de hotărâre. 

 Primarul comunei prezintă referatul de aprobare al proiectului aratand ca este o continuare 

fireasca a proiectului initiat de Consiliul Judetean Suceava, proiectul fiind solicitat de catre 

ADGID Suceava. Acest proiect este trimis tuturor comunelor din judet, o parte a acestora avandu-l 

deja aprobat.  

 La solicitarea consilierilor domnul primar prezinta inca o data detaliile proiectului aratand ca 

este un proiect derulat de ADGID Suceava. 

 Domnul viceprimar arata ca, probabil, din asociatie face parte si ROTMAC-ul (firma care 

salubrizeaza comuna –n.r.). 

 Domnul primar raspunde ca nu, ROTMAC-ul probabil va licita pe zona Radauti. 

 Domnul consilier Hutan Gheorghe arat ca avem deja contract cu firma. 

 Domnul primar raspunde ca va fi dupa contract. ADGID-ul va derula proiectul. 

 Domnul viceprimar arata ca aceasta asociatie vrea sa controleze totul. Apoi intreaba din nou 

daca Rotmac-ul nu face parte din asociatie. 

 Domnul primar raspunde ca din asociatie fac parte UAT-urile. 

 Domnul consilier Hutan arata ca asa rebuie punctat, ca facem deja parte din asociatie. 

 Domnul consilier Streanga Gheorghe confirma. 

 Domnul consilier Lupoaie Ioan arata ca s-au facut acum cativa ani acele platforme pentru 

gunoaie si totul a murit asa. 

 Domnul viceprimar raspunde ca am ramas cu tomberoanele. Este singurul castig. 

 Discutiile continua pe marginea tomberoanelor primite si a proiectului privind platforma de 

nitrati. 

 

 Preşedintele comisiei   de specialitate,  prezintă avizul comisiei.  

 Nefiind alte întrebări se supune la vot proiectul. 

  Din totalul de 15 consilieri prezenţi, au votat pentru 13, s-au abţinut – 2 (domnii consilieri 

Boghean Gheorghe-Dorel si Lupoaie Ioan), impotriva  -0, proiectul devenind astfel Hotărârea 

nr.30. 
 

Se trece  la al optulea punct al ordinii de zi :  

 

Proiect de hotărâre  privind aprobarea documentației de avizare a lucrărilor de 

intervenții, a indicatorilor tehnico-economici și a devizului general actualizat pentru 

obiectivul de investiții „MODERNIZARE DRUMURI ÎN COMUNA FRĂTĂUȚII 

NOI, JUDEȚUL SUCEAVA”, aprobat pentru finanțare prin Programul național de 

investiții „Anghel Saligny”, precum și a sumei reprezentând categoriile de cheltuieli 

finanțate de la bugetul local pentru realizarea obiectivului; Iniţiator-Primar-Olari 

George;  

 

  

 Președintele de ședință invită pe dl. primar  să prezinte proiectul de hotărâre. 
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 Primarul comunei prezintă referatul de aprobare al proiectului aratand ca este ultimul pas 

pentru a incarca proiectul Anghel Saligny. 

 Domnul consilier Luchian Vasile intreaba de ce s-a modificat lungimea drumurilor prinse in 

proiect. 

 Domnul primar raspunde ca sunt 5800 m de drumuri, plus rigolele si santurile. 

 Domnul consilier Luchian intreaba de unde s-a taiat. 

 Domnul primar raspund ca se va face in cadrul proiectului, prin note de renuntare si note de 

comanda. 

 Domnul consilier Luchian intreaba practic cat se va betona, 5800? 

 Domnul primar raspunde ca mai mult dar nu poate spune exact. 

 Discutiile continua pe marginea zonelor unde vor fi rigole. 

 Domnul consilier Luchian intreaba daca ramane schita proiectului initial. 

 Domnul primar confirma. 

 Domnul consilier Streanga intreaba daca a mai scazut lungimea de drum. 

 Domnul primar raspunde ca initial s-au prins provizoriu 7000 m dar cand s-au facut 

masuratorile au iesit 5800. 

 Domnul viceprimar intreaba daca s-a suplimentat drumul cu Stearpa si era o promisiune ca 

se face mai rapid. 

 Domnul primar raspunde ca vor fi niste pasi pentru licitatie. 

 Domnul viceprimar arata ca vor fi niste cetateni dezamagiti pentru ca li s-a promis altceva. 

 Domnul consilier Streanga arata ca trebuiau prezentate drumurile pe tronsoane, sa nu fie 

neclaritati. 

 Domnul primar raspunde ca se va prezenta cand vor incepe lucrarile. 

 Consilierii solicita sa fie przentat acum. 

 Domnul consilier Streanga arata ca s-a taiat d undeva, clar. 

 Domnul consilier Hutan Gheorghe arata ca se obtin finantari, se semneaza proiecte iar 

consilierii afla ultimii si nu stie de ce se intampla asa. 

 Domnul consilier Streanga Gheorghe intreaba daca suma suportata de primarie a scazut sau a 

urcat, fata de data trecuta. 

 Domnul consilier Hutan arata ca e normal sa scada daca a scazut lungimea. 

 Domnul primar raspunde ca a scazut suma putin, apoi anunta cifrele. 

 Domnul consilier Burciu Valentin intreaba daca nu se mai face drumul de pe Stearpa, iar 

daca se face , se va face anul acesta? 

 Domnul primar raspunde ca se va face din Anghel Saligny, dar nu depinde numai de el in 

privinta termenelor. 

 

 Preşedintele comisiei   de specialitate,  prezintă avizul comisiei.  

 Nefiind alte întrebări se supune la vot proiectul 

  

  Din totalul de 15 consilieri prezenţi, au votat pentru 15, s-au abţinut – 0, impotriva  -0, 

proiectul devenind astfel Hotărârea nr.31 

 

 

 

 

 

 

 

 

Se trece  la al noualea punct al ordinii de zi :  
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Probleme curente.   

 

  

 Domnul primar solicita cuvantul si felicita pe doamna consilier Bucevschi Alexandra pentru 

ca a nascut doi copii sanatosi apoi comunica faptul ca asemnat contractul de finantare pentru 

proiectul privind cresterea eficientei energetice la Scoala nr. 3, comunicand suma. Mai arata ca a 

semnat finantarea pentru cresterea eficientei energetice a sediului primariei, comunicand valoarea 

si multumeste domnului contabil, care s-a implicat foarte mult, impreuna cu echipa de la primarie. 

 Domnul consilier Luchian Vasile completeaza, aratand ca a fost totul cu unda verde de la 

consiliul local.  

 Domnul primar confirma si multumeste si consiliului local pentru sprijinul acordat. 

 Doamna secretar al comunei solicita cuvantul si citeste o nota prin care informeaza 

consiliului local ca nu a contrasemnat hotararea de consiliu local nr. 22 din sedinta anterioara, 

referitoare la aprobarea denumirii strazilor din comuna motivand acest lucru. 

 Domnul consilier Luchian Vasile intreaba daca hotararea a ramas. 

 Doamna secretar raspunde ca hotararea a fost trimisa la prefectura fara a fi contrasemnata. 

 Domnul consilier Galan Constantin propune ca, pana la primirea raspunsului, poate se poate 

rezolva cu numele strazii cu probleme. 

 Domnul primar raspunde ca se asteapta o decizie a prefecturii si nu vom face nimic pana 

atunci. 

 Domnul consilier Galan insista cu rezolvarea acelei strazi. 

 Doamna secretar raspunde ca se asteapta avizul de legalitate pentru a se vedea ce pasi se fac 

in continuare. 

 Domnul consilier Fador Vasile arata ca pentru o problema atat de simpla s-a ajuns la astfel 

de probleme.  

 Domnul consilier Lupoaie Ioan solicita cuvantul si supune atentiei consiliului local problema 

digurilor care trebuie facute pentru a stavili revarsarea raului Suceava. Mai arata ca firma care 

exploateaza balastrul i zona vine pna langa malul apei, unde sunt probleme. 

 Domnul primar raspunde ca a facut adresa si firma este in regula. 

 Domnul consilier Lupoaie arata ca se distruge tot. 

 Domnul primar raspunde ca a primit adresa ca se exploateaza in perimetru. Mai arata ca va 

trebui facuta o adresa cattre SGA ca sa indiguiasca zona. 

 Domnul consilier Lupoaie mai arata ca la statie la Andrisan au disparut, unde este parculetul, 

cateva plase de gard si trebuie completate, caci altfel vor mai disparea, apoi arata si de unde s-ar 

putea lua, dupa care mai aminteste ca in acea intersectie s-a promis asfalt la racordul cu drumul 

judetean. Mai arata ca s-a promis asfalt si pentru alte drumuri  care se racordeaza la drumurile 

judetene, nominalizand zonele. De asemenea supune atentiei, pe strada cu pricina (unde nu s-a 

ajuns la un consens in privinta denumirii ei-n.r.), faptul ca sunt probleme cu rigolele si intreaba pe 

domnul primar ce poate comunica oficial in acest sens. 

 Domnul primar raspunde ca a fost ieri pe teren cu constructorul care a facut drumul si a 

identificat solutii. Vor fi santuri pe ambele parti dar va fi dificil de facut sant intr-o zona, unde este 

un stalp de iluminat ce va intra in viitorul sant, dar se poate. Mai arata ca ar fi dificil intr-o zona 

unde va fi un sant mai adanc ce va prelua apa din zona, dar e dificil pentru ca nu incape cupa. 

 Domnul consilier Lupoaie multumeste pentru lamuriri. 

 Doamna consilier Pascariu Doina-Lacrimioara solicita ca in spatiul ramas sa se planteze 

flori. 

 Domnul primar raspunde ca a discutat deja in acest sens. 

 Domnul consilier Olinici Virgil intreaba, la drumul cu probleme, daca nu era prevazut in 

proiect sa se faca rigole, caci acolo e zona mlastinoasa si se stie. 
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 Domnul primar raspunde ca pe o parte este rigola. Mai arata ca a discutat cu cetateni din 

zona si se va incepe sa se curete santul si sa se dea cadere. 

 Domnul consilier Olinici arata ca trebuia facut de la inceput. 

 Domnul primar arata ca cetatenii care au obturat santul vor instala tuburi. 

 Domnul consilier Luchian Vasile arata ca este nevoie de o oglinda intr-o zona. 

 Domnul viceprimar raspunde ca azi a venit o persoana care a platit o oglinda pe care au 

spart-o si cand se va face achizitia, va fi cumparata una in plus, in zona semnalada de dl. Luchian. 

 Domnul consilier Olinici Virgil mai arata ca un drum recent modernizat prezinta deja fisuri 

intr-o zona pe 30 de m, terenul fiind probabil insuficient tasat. 

 Domnul primar raspunde ca nu se va face receptia decat pentru un drum impecabil. 

 Domnul consilier Hutan Gheorghe solicita cuvantul si arata ca, daca domnul Lupoaie e 

nemultumit de intrarea dinspre Bilca, el e nemultumit de intrarea dinspre Radauti a comunei, 

subliniind faptul ca in urma taierilor efectuate au fost lasata crengi aruncate. 

 Domnul viceprimar intreaba daca domnul consilier vorbeste de podul mare. 

 Domnul consilier Hutan confirma apoi intreaba daca nu s-ar putea face un trotuar la sensul 

giratoriu de la intrarea in comuna. 

 Domnul consilier Fador Vasile intreaba daca drumul de la Jacoteni este receptionat. 

 Domnul primar raspunde ca nu. 

 Domnul consilier Fador arata ca stia firma Cheza ca e un constructor bun si se arata ca de 

cand a inceput lucrarile noi, toate drumurile sunt cu probleme. 

 Domnul primar arata ca trebuie identificate toate zonele cu probleme si se vor remedia. 

 Domnul consilier Fador arata ca e imposibil ca azi sa torni betonul si maine sa ai o gaura sa 

poti baga mana. 

 Discutiile continua pe aceasta tema, rezultand ideea ca nu se va semna nici o receptie pana 

nu vor fi remediate problemele. 

 Domnul consilier Burciu Valentin solicita cuvantul, referitor la scoala Costisa. 

 Domnul primar raspunde ca s-a pus saptamana asta tamplaria. 

 Domnul consilier Burci arata ca nu se misca nimic. 

 Domnul primar rapunde ca a trecut in trei zile pe acolo si se lucra de fiecare data. 

 Domnul consilier Burciu face referire la peretele dinspre sud, unde nu sunt schele. 

 Domnul primar raspunde ca schela se pune pe un perete o data si cand se finalizeaza se muta 

pe un alt perete. 

 Domnul consilier Luchian arata ca sunt 3 ramuri de stejar in zona care trebuie taiate. 

 Doamn aconsilier Pascariu Doina-Lacrimioara intreaba daca este proiect de refacere a 

gardului de la terenul de sport de langa scoala. 

 Domnul primar raspunde ca inca nu este dar se va face un proiect. 

 Domnul consilier Burciu arata ca sunt animale care pasc pe teren si nu poate fi utilizat de 

copii. 

 Domnul consilier Boghean Gheorghe-Dorel solicita cuvantul si arata ca s-a discutat si stabilit 

in alta sedinta ca se scot rachitile de pe marginea unui drum, se face sant acolo si se taluzeaza, dar 

ieri a trecut pe acolo si si-a rupt o oglinda la tractor. 

 Domnul primar raspunde ca e o mare problema acolo ... 

 Domnul consilier Boghean ii arata ca nu e o mare problema. S-a spus ca se fac rigole acolo si 

se taie copacii. Mai arata apoi o alta zona unde sunt acelesi probleme. Este drum public si drumul 

trebuie sa fie liber. Un cetatean i-a spus ca nu poate intra cu tirul acolo, sa aduca furaje, pentru ca 

isi rupe prelata in copaci.  

 Domnul primar raspunde ca-i va trimite o hartie sa taie copacii persoanei de acolo. 

 Domnul consilier Boghean arata ca buzul care transporta copii a fost vazut ca transporta 

echipa de fotbal de la Fratautii Vechi. Ce cauta acolo? Si formatia de dansuri de acolo... 

 Domnul primar raspunde ca in formatia de dansuri sunt si copii din Fratautii Noi. 

 Domnul consilier Boghean intreaba despre echipa de fotbal. 
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 Domnul primar raspunde ca el stie despre echipa de dansuri. 

 Domnul consilier Boghean mai arata ca a solicitat sa se care piatra pe un drum si solicita 

domnilor consilieri, daca sunt de acord , sa se faca cum era inainte, sa se dea la fiecare consilier 

cate 10-15 maisini de balastru pe care sa-l foloseasca unde trebuie, pe drumul unde sunt gauri. 

 Domnul primar raspunde ca ar trebui ca fiecare consilier sa-si identifice cate o zona si atunci 

se va face astfel. 

 Domnii consilieri arara ca nu este masina. 

 Domnul consilier Boghean arata ca masina se poate repara. 

 Domnul consilier Luchian solicita sa se repare masina. Nu poate costa mai mult de 30.000 

lei. 

 Domnul consilier Fador propune sa se ia o masina noua, nu noua, la mana a doua, cat ar 

putea costa. 

 Domnul viceprimar raspunde ca 10.000 de euro, o bascula de 7 tone sau mai mare. 

 Domnul contabil arata ca , fiind vorba de o masina noua, s-a dat luni acea lege a austeritatii 

prin care cheltuielile la sfarsitul anului trebuie sa fie cu 10% mai mici decat cele de anul trecut. 

 Doamna consilier Bucevschi Alexandra intreaba de ce. 

 Doamna secretar raspunde ca s-a  dat ordonanta austeritatii. 

 Domnul contabil arata ca doar investitiile in derulare vor fi derulate. 

 Un domn care asista la lucrarile sedintei arata ca zona pana la podul peste Suceava, dinspre 

Radauti, a fost curatata de comuna Fratautii Vechi. 

 Domnul consilier Boghean raspunde ca asa fac in fiecare an. 

 Cetateanul mai arata ca a facut o solicitare catre primarie, referitoare la curatenia in comuna 

si citeste consiliului local raspunsul primit. Mai arata o zona unde un drum este ingustat in curba si 

ar trebui curatat. 

 Discutiile continua pe tema curateniei in comuna. 

 O doamna care asista la sedinta face din nou un apel la consilieri si domnul primar in 

legatura cu o cerere facuta de ea dupa sedinta anterioara, precizand natura cererii ei (angajare 

referent cultural).  

 Domnul primar raspunde ca va primi raspunsul in termen. 

 Discutiile deviaza pe marginea ansamblului folcloric Arcanul batranesc. 

 Domnul primar concluzioneaza aratand ca avem o ordonanta care stopeaza angajarile. 

 

 Nemaifiind alte inscrieri la cuvant presedintele de sedinta mulţumeşte pentru participare şi 

declară închise lucrările şedinţei. 

 Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces-verbal. 

 

 

 

                        Preşedinte de şedinţă,    

                                                                                                                                                            

               PASCARIU Doina-Lacrimioara 

                                                            Contrasemnează, 

                                                           Secretar general al comunei, 

 

 

                                                             MOISUC Oltea-Rodica 


